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PROCES-VERBAL 

Încheiat astăzi, 21.11.2022, în şedinţa extraordinară,   

a Consiliului Local al Municipiului Piatra Neamţ 

 

 

 

În conformitate cu prevederile art.133 alin.2 lit.a), art.134 alin.4, art.138 alin.13-17, art.243 

art.1 lit.f) din O.U.G. nr.57/2019 privind Codul Administrativ, cu modificările și completările 

ulterioare, prin Dispoziția Primarului nr.2.796 din 17.11.2022, Primarul municipiului– dl. Andrei 

Carabelea a convocat Consiliul Local al Municipiului Piatra Neamţ, consilierii fiind invitaţi la şedinţă. 

La şedință sunt prezenți fizic: dl. Primar Andrei Carabelea, dl. Viceprimar Alin Ștefan 

Lehăduș, dl. Viceprimar Marius Ioan Irimia, d-na Oana Catzaiti - Secretarul General al Municipiului și 

11 consilieri locali, din care 3 consilieri locali sunt on-line: dl. Consilier local Alui Gheorghe Adrian, 

dl. Consilier local Obreja Mihai și dl. consilier local Teodorescu Constantin. 

Lipsesc 10 consilieri locali, după cum urmează: 

- Motivat : dl. Consilier local Șerban Valentin; 

- Nemotivat : dl. Consilier local Apetrei George, dl. Consilier local Florescu Purcariu Liviu, 

dl. Consilier local Bogdan Gavrilescu, dl. Consilier local Adrian Grigoraș, d-na consilier 

local Luca Moise Florentina, dl. Consilier local Mihalcea Cristian, dl. Consilier local Minuț 

Eduard Robert, dl. Consilier local Novac Marius Gruia și d-na Consilier local Tatomir 

Alina Mihaela.  

De asemenea la ședință participă reprezentanți ai Compartimentului Secretariat și Asistență 

Juridică a Consiliul Local din cadrul Serviciului Administrație Publică Locală, dl. Dragoș Ștefan – Șef 

Serviciu Administrație Publică Locală, dl. Gabriel Muraru - Șef Birou Comunicare și  reprezentanți ai 

mass-mediei audiovizuale. 

Dl. Asandei Constantin Alexandru - Președinte de ședință–informează Consiliul Local faptul 

că la ședință sunt prezenți 13 consilieri locali, din care 3 consilieri locali sunt on-line, astfel şedinţa 

este legal constituită şi pot începe lucrările.  

Dl. Primar Andrei Carabelea informează Consiliul Local că retrage proiectul de hotărâre nr.4 

de pe ordinea de zi, din lipsă de cvorum și introduce pe ordinea de zi proiectele de hotărâre nr.5 și 

nr.6. 

Dl. Asandei Constantin Alexandru - Președinte de ședință – supune la vot ordinea de zi, cu 

modificările și completările ulterioare, care a fost aprobată cu unanimitate de voturi. 

 

I. PROIECTE  DE HOTĂRÂRE: 

 

 1.HOTĂRÂRE privind aprobarea Notei conceptuale și a Temei de proiectare aferente 

obiectivului de investiții ”Investiții pentru creșterea eficienței energetice a clădirilor publice din 

infrastructura educațională pentru învățământul tehnic și vocațional din Municipiul Piatra Neamț - 

Colegiul Tehnic Gheorghe Cartianu”; 

                 - iniţiator – Primar Andrei Carabelea 

 2.HOTĂRÂRE privind aprobarea Notei conceptuale și a Temei de proiectare aferente 

obiectivului de investiții ”Investiții în infrastructura educațională gimnazială din cadrul Școlii 

Gimnaziale ”Daniela Cuciuc” – creșterea eficienței energetice”; 

                 - iniţiator – Primar Andrei Carabelea 

 3.HOTĂRÂRE privind aprobarea Notei conceptuale și a Temei de proiectare aferente 

obiectivului de investiții ”Reabilitare termică și modernizare clădiri administrative Primăria Piatra 

Neamț - Corp A și Corp B, strada Ștefan cel Mare, nr.6-8”; 

                 - iniţiator – Primar Andrei Carabelea 



 

4.HOTĂRÂRE privind aprobarea dobândirii  blocului de active – teren și construcție „Stație 

plecare telegondolă” prin cumpărare - adjudecare;         RETRAS  

           - iniţiator – Primar Andrei Carabelea 

5.HOTĂRÂRE pentru modificarea HCL nr.106 din 31.03.2022 privind aprobarea indicatorilor 

tehnico-economici ai obiectivului de investiții ”Lucrări de consolidare pasarelă peste râul Bistrița 

(zona de agrement Ștrand-Hipodrom)”, din municipiul Piatra Neamț;  

           - iniţiator – Primar Andrei Carabelea 

 6.HOTĂRÂRE privind încheierea unui parteneriat cu Garnizoana Piatra Neamț, în vederea 

organizării în comun a ceremoniilor militare prilejuite de sărbătorirea Zilei Naționale a României, în 

municipiul Piatra Neamț; 
           - iniţiator – Primar Andrei Carabelea 

 

II. Informări – Întrebări – Interpelări adresate executivului 

 

 

 Dl. Asandei Constantin Alexandru - Președinte de ședință– supune dezbaterii Consiliului Local 

proiectul de hotărâre nr.1 privind aprobarea Notei conceptuale și a Temei de proiectare aferente obiectivului 

de investiții ”Investiții pentru creșterea eficienței energetice a clădirilor publice din infrastructura educațională 

pentru învățământul tehnic și vocațional din Municipiul Piatra Neamț - Colegiul Tehnic Gheorghe Cartianu”; 

  Proiectul de hotărâre este însoţit de Raportul de specialitate nr.102.729 din 17.11.2022 emis de 

către compartimentul de resort din cadrul aparatului de specialitate al primarului, respectiv Direcția 

Dezvoltare și Implementare Programe; 

 Comisiile de specialitate nr.1, nr.3 și nr.5 au avizat favorabil și propun adoptarea proiectului de 

hotărâre. 

 Dl. Asandei Constantin Alexandru - Președinte de ședință – supune la vot proiectul de hotărâre, 

care a fost APROBAT cu unanimitate de voturi (din care 3 consilieri locali sunt on-line: dl. Consilier 

local Alui Gheorghe Adrian, dl. Consilier local Obreja Mihai și dl. consilier local Teodorescu 

Constantin). 

 Cu privire la aprobarea proiectului de hotărâre menţionat se adoptă HOTĂRÂREA NR. 

317 a Consiliului. 
 

 Dl. Asandei Constantin Alexandru - Președinte de ședință–supune dezbaterii Consiliului Local 

proiectul de hotărâre nr.2 privind aprobarea Notei conceptuale și a Temei de proiectare aferente 

obiectivului de investiții ”Investiții în infrastructura educațională gimnazială din cadrul Școlii 

Gimnaziale ”Daniela Cuciuc” – creșterea eficienței energetice”; 

  Proiectul de hotărâre este însoţit de Raportul de specialitate nr. 102.730 din 17.11.2022 emis de 

către compartimentul de resort din cadrul aparatului de specialitate al primarului, respectiv Direcția 

Dezvoltare și Implementare Programe; 

 Comisiile de specialitate nr.1, nr.3 și nr.5 au avizat favorabil și propun adoptarea proiectului de 

hotărâre. 

 Dl. Asandei Constantin Alexandru - Președinte de ședință – supune la vot proiectul de hotărâre, 

care a fost APROBAT cu unanimitate de voturi (din care 3 consilieri locali sunt on-line: dl. Consilier 

local Alui Gheorghe Adrian, dl. Consilier local Obreja Mihai și dl. consilier local Teodorescu 

Constantin). 

 Cu privire la aprobarea proiectului de hotărâre menţionat se adoptă HOTĂRÂREA NR. 

318 a Consiliului. 

 
 Dl. Asandei Constantin Alexandru - Președinte de ședință–supune dezbaterii Consiliului Local 

proiectul de hotărâre nr.3 privind aprobarea Notei conceptuale și a Temei de proiectare aferente 

obiectivului de investiții ”Reabilitare termică și modernizare clădiri administrative Primăria Piatra 

Neamț - Corp A și Corp B, strada Ștefan cel Mare, nr.6-8”; 

  Proiectul de hotărâre este însoţit de Raportul de specialitate nr. 102.732 din 17.11.2022 emis de 

către compartimentul de resort din cadrul aparatului de specialitate al primarului, respectiv Direcția 

Dezvoltare și Implementare Programe; 



 Comisiile de specialitate nr.1, nr.3 și nr.5 au avizat favorabil și propun adoptarea proiectului de 

hotărâre. 

 Dl. Asandei Constantin Alexandru - Președinte de ședință– supune la vot proiectul de hotărâre 

care a fost APROBAT cu unanimitate de voturi (din care 3 consilieri locali sunt on-line: dl. Consilier 

local Alui Gheorghe Adrian, dl. Consilier local Obreja Mihai și dl. consilier local Teodorescu 

Constantin). 

 Cu privire la aprobarea proiectului de hotărâre menţionat se adoptă HOTĂRÂREA NR. 

319 a Consiliului. 

 

 

 Dl. Asandei Constantin Alexandru - Președinte de ședință–supune dezbaterii Consiliului Local 

proiectul de hotărâre nr.5 pentru modificarea HCL nr.106 din 31.03.2022 privind aprobarea 

indicatorilor tehnico-economici ai obiectivului de investiții ”Lucrări de consolidare pasarelă peste râul 

Bistrița (zona de agrement Ștrand-Hipodrom)”, din municipiul Piatra Neamț; 

  Proiectul de hotărâre este însoţit de Raportul de specialitate nr. 102.780 din 18.11.2022 emis de 

către compartimentul de resort din cadrul aparatului de specialitate al primarului, respectiv Direcția 

Tehnică; 

 Comisia de specialitate nr.1 au avizat favorabil și propune adoptarea proiectului de hotărâre. 

 Dl. Asandei Constantin Alexandru - Președinte de ședință– supune la vot proiectul de hotărâre 

care a fost APROBAT cu unanimitate de voturi (din care 3 consilieri locali sunt on-line: dl. Consilier 

local Alui Gheorghe Adrian, dl. Consilier local Obreja Mihai și dl. consilier local Teodorescu 

Constantin). 

 Cu privire la aprobarea proiectului de hotărâre menţionat se adoptă HOTĂRÂREA NR. 

320 a Consiliului. 
 

 Dl. Asandei Constantin Alexandru - Președinte de ședință–supune dezbaterii Consiliului Local 

proiectul de hotărâre nr.6 privind încheierea unui parteneriat cu Garnizoana Piatra Neamț, în vederea 

organizării în comun a ceremoniilor militare prilejuite de sărbătorirea Zilei Naționale a României, în 

municipiul Piatra Neamț; 

  Proiectul de hotărâre este însoţit de Raportul de specialitate nr. 102.542 din 17.11.2022 emis de 

către compartimentul de resort din cadrul aparatului de specialitate al primarului, respectiv Biroul 

Comunicare; 

 Comisiile de specialitate nr.1, nr.4 și nr.5 au avizat favorabil și propun adoptarea proiectului de 

hotărâre. 

 Dl. Asandei Constantin Alexandru - Președinte de ședință– supune la vot proiectul de hotărâre 

care a fost APROBAT cu unanimitate de voturi (din care 3 consilieri locali sunt on-line: dl. Consilier 

local Alui Gheorghe Adrian, dl. Consilier local Obreja Mihai și dl. consilier local Teodorescu 

Constantin). 

 Cu privire la aprobarea proiectului de hotărâre menţionat se adoptă HOTĂRÂREA NR. 

321 a Consiliului. 
 

 

II. Informări – Întrebări – Interpelări adresate executivului 

   

 Dl. Primar Andrei Carabelea – ”d-le președinte aș dori să am o intervenție, dar rugămintea mea 

înainte de a adresa un mesaj doamnelor și domnilor consilieri locali prezenți sau absenți astăzi, aș dori 

să auzim punctul de vedere al celor care au făcut act de prezență astăzi, mai mult decât reușesc unii 

aleși locali să facă acest lucru. Sunt niște persoane înscrise la cuvânt. Vă rog să le acordați cuvântul, 

așa cum se anunță fiecare.” 

 D-na Delia Ilisei – organizator Tare ca Piatra – ”bună ziua, numele meu este Delia și vorbesc 

în calitate de organizator Tare ca Piatra, dar și în numele comunității de ciclism din Piatra Neamț. Nu 

considerăm că este datoria noastră să spunem consilierilor cum să-și facă treaba, însă în calitate de 

cetățean, mă simt obligată să vă aduc în vedere faptul că această comunitate nu este deloc una 

neglijabilă. Discutăm despre aproximativ 200 tineri practicanți ai acestui sport, inclusiv un campion 

național la juniori, care depind efectiv de infrastructuri de transport pe cablu, pentru ca în continuarea 



evoluției de până acum, evoluție care se plasează pe cel mai excelent trend din ultimii ani. Această 

evoluție se datorează telegondolei și organizării evenimentului Tare ca Piatra, unul dintre cele mai 

longevive evenimente sportive din România. De asemenea, în plan național, comunitatea de mountain 

bike este una uriașă, incredibil de unită și susținută de presă, publicații de specialitate și poate 

reprezenta electorat pentru orice partid. Organizăm Tare ca Piatra de 17 ani și în tot acest timp am 

depășit tot felul de impedimente precum criza economică, restructurări și reduceri bugetare, pandemie. 

In timpul pandemiei a fost singurul eveniment care s-a organizat în România, ca acum să ne aflăm în 

fața unei situații, un pericol aproape iminent, de a rămâne fără telegondolă. Fără telegondolă acest 

concurs nu se poate organiza, și evenimentul moare efectiv în această sală de ședință. Noi, ca și 

comunitate, nu considerăm o problemă existența acestei probleme în sine, însă ni se pare foarte 

problematic să nu se găsească soluții în detrimentul unei astfel de comunități.” 

 Dl. Asandei Constantin Alexandru - Președinte de ședință– ”găsirea de soluții este problema. 

Ne-am fi așteptat ca fiecare grup din cadrul consiliului local, în cazul în care nu este de acord cu 

soluțiile propuse de către administrația actuală, să vină cu propriile soluții pentru a putea fi adoptate. 

Deși a fost o dezbatere publică în acest sens, au fost doar vorbe și nu s-a pus nici un document pe 

masă, pentru a putea fi analizat. Orice soluție cu care s-ar veni este criticabilă. Dar nici o soluție nu 

poate fi acceptată. De asta, nici noi nu înțelegem lipsa consilierilor care ar fi trebuit să stea chiar în fața 

dumneavoastră, dar probabil au propriile motive, pe care și le vor justifica în felul în care consideră.” 

 D-na Roxana Grozavu – reprezentant al Asociației Drepturilor Omului și Solidaritate Socială – 

”în primul rând vă sugerez să solicitați de urgență o reevaluare a bunurilor avute de SC Perla Invest. 

Mai exact dacă vă uitați în planul de reorganizare, la baza hipică, terenul este 20 de euro, chiar sub. 

Dacă contestați această evaluare, veți avea timp pentru a face planul 2, pe care vi-l propun, adică 

cumpărarea de creanțe. Creanța, conform planului, dacă este adevărat ce este printat, ar însemna 

900.000 de euro, mai puțin de 1.370.000, care ar însemna cumpărarea piciorului telegondolei. Ce ar 

însemna asta? Când primăria Piatra Neamt ar cumpăra creanța, mai exact ar cumpăra creanța cu 

garanții, ar hotărî, ca creditor principal, planul de reorganizare și ar putea solicita darea în plată, ceea 

ce ar însemna și recuperarea a celor două sute și ceva de milioane, care până acuma primăria le-a 

plătit.” 

 Dl. Asandei Constantin Alexandru - Președinte de ședință– ”darea în plată față de cine?” 

 D-na Roxana Grozavu – reprezentant al Asociației Drepturilor Omului și Solidaritate Socială – 

”în momentul în care se va solicita darea în plată, înseamnă că toate bunurile deținute de SC Perla 

Invest vor intra în posesia directă a primăriei, urmând ca, pentru a salva SC Perla Invest, se poate 

concesiona, pentru că SC Perla Invest are autorizația de funcționare a telegondolei, se poate face 

printr-o hotărâre de consiliu local, cu redevență lunară ca SC Perla Invest să-și continue activitatea. 

Așa ar avea de câștigat Primăria Piatra Neamț de 2 ori, sau de 3 ori, adică: recuperează cei douăsute de 

milioane dați, ar cheltui 900.000 euro și nu 1.370.000, ar câștiga un act prin redevență și ar merge 

activitatea. Asta vă propunem noi. ” 

 Dl. Asandei Constantin Alexandru - Președinte de ședință– ”ați avut în vedere și aspectele 

legate de TVA referitoare la darea în plată? Pentru că SC Perla Invest are personalitate juridică, 

plătitoare de TVA, iar darea în plată intră sub incidența TVA-ului.” 

 D-na Roxana Grozavu – reprezentant al Asociației Drepturilor Omului și Solidaritate Socială – 

”nu, pentru că sunt construcții foarte vechi și sunt scutite de TVA. ” 

 Dl. Asandei Constantin Alexandru - Președinte de ședință– ”nu știu regimul fiecărei construcții, 

dar în principiu, intră în sfera TVA-ului.” 

 D-na Roxana Grozavu – reprezentant al Asociației Drepturilor Omului și Solidaritate Socială – 

”noi considerăm că asta e soluția cea mai bună și care să garanteze recuperarea bunurilor în 

patrimoniul primăriei Piatra Neamț, dar în același timp să se scoată încetul încetul și din insolvență”. 

 Dl. Asandei Constantin Alexandru - Președinte de ședință– ”aveți un document scris, în acest 

sens sau doar o declarație verbală?” 

 D-na Roxana Grozavu – reprezentant al Asociației Drepturilor Omului și Solidaritate Socială – 

”dacă doriți, cu mare drag ne putem întâlni și punem la punct. Dar până atunci, de urgență, pentru că 

nu mai este timp, primăria Piatra Neamț ar trebui să conteste evaluarea făcută pe bunurile de SC Perla 

Invest și are dreptul, pentru că este unic acționar. Această procedură ar încheia tot ce înseamnă licitații, 

ar bloca absolut tot și am avea timp să pregătim restul.” 



 Dl. Asandei Constantin Alexandru - Președinte de ședință– ”soluția propusă de dumneavoastră 

presupune niște aspecte juridice. Este ușor a duce un dialog, motiv pentru care v-am întrebat dacă aveți  

și o parte scrisă, pentru ca toate compartimentele din primărie, de la cel juridic până la cel economic să 

poate formula o opinie vis-a-vis de legalitate și de oportunitate, pentru a ne oferi nouă aici toate datele 

necesare.” 

 D-na Roxana Grozavu – reprezentant al Asociației Drepturilor Omului și Solidaritate Socială – 

”sunt mai multe detalii. Eu v-am spus pe scurt soluția pe care noi o oferim. Dacă doriți, când doriți ne 

putem vedea.” 

 Dl. Asandei Constantin Alexandru - Președinte de ședință– ”este dreptul dumneavoastră și este 

foarte bine să puteți susține și în scris ceea ce ați spus, pentru a ne face și o idee vis-a-vis de soluția 

propusă.” 

 D-na Roxana Grozavu – reprezentant al Asociației Drepturilor Omului și Solidaritate Socială – 

”trebuie să contestați evaluarea făcută. 20 de euro/mp în ștrand este absurd. Contestând, înghețați tot ce 

este legat de licitație și după asta puteți să rezolvați restul. Mulțumesc.” 

 Dl. Asandei Constantin Alexandru - Președinte de ședință– ”mai dorește cineva să ia 

cuvântul?” 

 Dl. Costache Lupu – reprezentant Baza Hipică – ”în momentul de față aparținem de SC Perla 

Invest. Se pare că mai mult interes și pasiune pentru rezolvarea acestei probleme o au cetățenii orașului 

și nu aleșii locali. Îmi pare rău să spun lucrul acesta. ” 

 Dl. Primar Andrei Carabelea – ”unii aleși locali” 

 Dl. Asandei Constantin Alexandru - Președinte de ședință– ”nu e bine să generalizăm” 

 Dl. Costache Lupu – reprezentant Baza Hipică – ”unii aleși locali, care de exemplu astăzi nu 

sunt prezenți. Noi am fi așteptat, așa cum s-a făcut din partea inițiatorilor proiectului de hotărâre, care 

au ieșit public și în presă și în televiziune și în întâlnirile care s-au realizat, chiar și cea de aseară, au 

fost foarte transparenți și au spus exact motivele pentru care această societate trebuie salvată, cu toate 

bunurile. Am avut discuții și cu domnii consilieri din opoziție și i-am rugat să iasă public și dânșii, în 

afară de acel comunicat de presă, care spunea despre naștere, despre nuntă, despre moarte. Mi se pare 

normal să se aducă argumente împotriva opunerii care s-a făcut în acel proiect de hotărâre. Soluția pe 

care a propus-o d-na anterior, probabil că juriștii dvs și toti cei care sunt competenți vor analiza și așa 

cum a prezentat-o dumneaei mi se pare viabilă. Nu se știe acum dacă din punct de vedere legal 

lucrurile pot fi susținute.” 

 Dl. Asandei Constantin Alexandru - Președinte de ședință– ”și mai sunt și termene de 

respectat”. 

 D-na Roxana Grozavu – reprezentant al Asociației Drepturilor Omului și Solidaritate Socială – 

”care le puteți contesta și v-am explicat cum.” 

 Dl. Primar Andrei Carabelea – ”nu puteți întrerupe așa pe oricine”. 

 D-na Roxana Grozavu – reprezentant al Asociației Drepturilor Omului și Solidaritate Socială – 

”puteți opri procedura, dacă vreți.” 

 Dl. Costache Lupu – reprezentant Baza Hipică – ”eu personal am încercat în calitate de 

Președinte al Clubului Sportiv și administrator al bazei hipice să fac toate demersurile pentru a 

convinge acea parte a domnilor consilieri să fie de acord cu proiectul de hotărâre. Am primit următorul 

răspuns: cu baza hipică suntem de acord să fie salvată, dar pentru celelalte bunuri sunt niște probleme. 

Dar nu a spus nimeni ce probleme sunt. Toți suntem nedumeriți și cei care am fost aseară la întâlnire și 

astăzi am discutat cu foarte multă lume. Propunem domnilor consilieri, care încă sunt aleși locali să 

iasă în presă, pe posturile de televiziune și să explice, pentru că lumea nu înțelege. Așa cum nici eu nu 

pot înțelege. Sunt foarte mulți oameni din oraș, care nu înțeleg de ce nu se explică, care sunt 

adevăratele motive de a se eschiva de la a aproba acest proiect de hotărâre. Vă mulțumesc frumos.” 

 Dl. Primar Andrei Carabelea – ”am să doresc și eu să iau cuvântul. Am să mă ridic pentru că 

acest mesaj nu poate fi dat oricum. În primul rând mulțumesc tuturor celor prezenți astăzi, care au 

demonstrat un real interes față de această problemă. Înainte de a mă adresa doamnelor și domnilor 

consilieri locali, care nu au înțeles gravitatea situației și faptul că suntem în ceasul al 12-lea și nu ne 

mai putem permite amânări. Am să dau citire pe scurt, unor mesaje, venite pe adresa mea de e-mail și 

care au ajuns cu siguranță și pe adresele de e-mail ale consilierilor locali din opoziție. O scrisoare 

deschisă, adresată de Cozla Bike întregului Consiliu Local: prin prezenta, Asociația Cozla Bike, 

dorește să-ți prezinte susținerea față de inițiativa de a salva simbolurile municipiului Piatra Neamț, 



Telegondola, respectiv Baza Hipică. În Piatra Neamț avem o adevărată comunitate de bicicliști. Mare 

parte dintre aceștia, în special cei mai tineri, au mare de nevoie ca această instalație de transport pe 

cablu atât pentru antrenamentele zilnice, cât și cu ocazia concursului deja consacrat la nivel național 

Tare ca Piatra. Noi toți trebuie să ne asigurăm că acești tineri își pot dezvolta în continuare abilitățile 

și se vor dezvolta armonios făcând mișcare în aer liber. Suntem convinși că proiectele inițiate de 

primăria Piatra Neamț pentru muntele Cozla vor aduce foarte mulți utilizatori ai transportului pe cablu. 

 Un domn pe nume Doru și din motive lesne de înțeles nu am să dau citire și numelui de familie: 

sper să aveți decența în ceasul din urmă să participați și să votați pentru păstrarea patrimoniului, pentru 

care noi pietrenii am plătit. 

 O doamnă pe nume Petronela: Bună ziua. Vă rugăm să aveți în vedere că toți suntem Piatra și 

să susțineți prin votul dvs. proiectul de a salva telegondola și baza hipică. Nu uitați că noi am votat să 

ne reprezentați pe noi, cetățenii. 

 O doamnă pe nume Alina: Bună ziua. Sunt născută în Ardeal. Însă de un an sunt pietreancă cu 

acte în regulă. Sunt mândră că sunt pietreancă, pentru că am găsit aici un oraș liniștit și cochet de 

munte......Am trăi în Timișoara în anii ʼ90, când orașul a luat avânt. Am trăit să văd dezvoltarea 

Clujului, dar și decăderea Bucureștiului datorată corupției. Acum trăiesc să văd lupta pentru 

supraviețuirea acestui oraș, care este pe cale să-și piardă simbolurile, pentru că dvs, o mână de aleși vă 

opuneți votului. Acuma aveți opțiunea de a decide nu doar soarta telegondolei și bazei hipice, ci 

propria voastră carieră. Cum vreți să rămâneți în istoria locală? Ca politicianul care a ignorat 

simbolurile orașului sau ca politicianul care a ieșit din rândul partidului și a votat cu mintea clară. 

Decizia este a voastră, la fel cum decizia este a noastră, a alegătorilor în ziua votului. 

 Un domn pe nume Marius: Bună ziua. Vă rugăm ca cei implicați în votul final să gândească și 

pentru orașul Piatra Neamț. În această zi, dl. Primar a fost și a dat niște explicații, bune, rele, a fost în 

fața oamenilor și a încercat să explice ce vrea să facă, care sunt cauzele și care sunt consecințele. Am 

dori și ca cei din PSD, PMP să vină și să o facă, să explice oamenilor care este punctul lor de vedere. 

De ce este bine să nu voteze, poate. Ce are de câștigat orașul sau ce are de pierdut? Lăsați orgoliile 

politice deoparte și gândiți-vă la ce este bun pentru acest oraș. Nu uitați că va veni ziua votului. Mai 

departe nu am să zic, pentru că este un mesaj pe care nu l-am rugat eu pe cetățeanul nostru să-l facă, 

dar este unul de susținere. 

 Acum am să vin eu cu un mesaj, pentru că sunt om politic și pe de o parte pot să înțeleg de ce 

colegii din opoziție nu au venit astăzi aici. Nu am să îi acuz de nimic. Dimpotrivă, vreau să înțeleagă 

că suntem în ceasul al 12-lea și că soluția limită pe care am propus-o, din punctul meu de vedere, 

singura posibilă procedural, din punct de vedere al calendarului bugetar, din punct de vedere 

administrativ și din multe alte puncte de vedere, considerăm că aceasta este cea mai bună și cea mai 

eficientă. Este posibil să fie și altele, dar până astăzi noi nu le-am auzit. Ne-am fi bucurat să auzim o 

dezbatere reală, opoziția să vină cu subiect și predicat, cu soluții asumate, despre care să ne convingă. 

Nu au făcut acest lucru, dimpotrivă, au tratat acest subiect, așa cum vedeți și astăzi. Am să vă spun de 

ce îi înțeleg. Pentru că înțeleg ce înseamnă presiunea politică. Ca om politic, înțeleg că în momentul în 

care faci parte dintr-o echipă, trebuie să îți asumi tu deciziile bune sau rele, dar luate cu argumente în 

cadrul unei majorități, constituite conform unui statut. De aceea, îi înțeleg pe colegii care sunt absenți 

astăzi, că din dorința de a arăta disciplină, de a arăta caracter și loialitate față de echipa care i-a susținut 

pe liste. Înțeleg să-și asume rolul politic și misiunea de a nu participa la o ședință. Ar fi putut să 

participe, măcar căutând soluții sau mimând interesul pentru aceste soluții și asta nu este de explicat și 

de scuzat, pentru că dincolo de a fi om politic, fiecare dintre noi este om, este liber, este un simplu 

locuitor al orașului. Este poate tată, este poate fiu, este prieten al cuiva, rudă al cuiva, este vecin al 

cuiva care își dorește telegondola și care poate la un moment dat, în viața asta, îi va întreba și pe ei ce 

au făcut pentru a salva telegondola. Întotdeauna avem de ales între cele două calități, pentru că într-

adevăr, în momentul în care ești om politic, poți ajunge într-o situație de conflict, a celui care deține 

simplu carnet de mebru și căruia i se aduce aminte în permanență vezi că ai ajuns consilier local pentru 

că ai fost susținut de partid. Dar uităm uneori că cei care au fost propuși pe liste de consiliu local, au 

fost propuși pentru că au dovedit ceva în viață, pentru că au arătat că în spate au experiențe, au valoare, 

au capacitatea de a fi loiali, au capacitatea de a fi coordonat proiecte și au capacitatea de veni cu 

soluții. Pentru că eu, când am luat decizia de a mă implica în politică și când am luat decizia de a 

candida, am făcut-o pentru că iubesc acest oraș și pentru că în acești 2 ani, de când lucrez împreună cu 

acest consiliu local, am avut ocazia și nu o dată, ci de mai multe ori, din partea fiecărui coleg din 



consiliul local, să văd interes, preocupare pentru bunul public și pentru găsirea de soluții, pentru binele 

comunității. Consider că astăzi, în al 12-lea ceas, poate nu am fi ajuns în acest blocaj, doar din cauza 

unor presiuni politice. Este posibil să fie și din motive de comunicare ineficientă și pot să-mi asum 

acest lucru, pentru care îi rog acum pe colegii mei să pună niște imagini cu care demonstrăm cu ce 

proiecte suntem pregătiți să inițiem pe Cozla. Sunt proiecte, care sunt dincolo de faza de idee. Sunt în 

proiectare și sunt pe parcursul final. Vrem să arătăm că nu suntem aici pentru a repeta greșelile 

trecutului. Când vorbim de telegondola din Piatra Neamț, ne este clar că am ajuns în această situație, 

pentru că s-au făcut greșeli. Greșeli fundamentale. De fapt, toate au început prost încă de la înființarea 

telegondolei, pentru că dacă nu ar fi fost atâtea probleme, cu siguranță nu am fi ajuns astăzi în această 

situație. Dar o dată ajunși aici, haideți să vedem ce avem de învățat din această lecție și ce facem, ca de 

astăzi înainte să nu perpetuăm în greșeală. Pănă astăzi, cetățenii orașului, orașul, au plătit peste 14 

milioane de euro, pentru această telegondolă. Peste 50 de milioane de lei. Astăzi, când mai avem 

aproape 10% de dat pentru a încheia constructiv această poveste și de a rămâne cu acest bun și această 

investiție, după ce ani la rândul am făcut și alte greșeli de a ceda, de a oferi către SC Perla Invest prin 

majorare de capital atâtea alte bunuri din patrimoniul municipiului Piatra Neamț, astăzi am ajuns în 

situația în care, nu doar că pierdem cei peste 50 milioane de lei investiți în telegondolă, nu doar riscăm 

să pierdem aceste bunuri patrimoniale, care s-au acordat că așa au fost vremurile și toate partidele au 

fost implicate în această poveste fără a comenta, fără a pune întrebări, fără a se opune. Noi, astăzi 

suntem obligați să mai dăm 10% din tot ce s-a dat până acum pentru a ne rămâne toate aceste bunuri 

orașului și a le valorifica mai bine. Ironia sorții este că alegem sau nu să facem asta, oricum suntem 

buni de plată și oricum vom plăti în continuare. Dacă nu trecem acest proiect astăzi sau până miercuri 

cel târziu, riscăm să rămânem fără nimic, inclusiv fără aceste proiecte, care să pună în valoare 

telegondola, pentru că doar telegondola ar putea genera venituri. Nu vrem să punem taxă pentru 

investiții făcute din bani publici. Banul public trebuie investit în creșterea calității vieții pietrenilor și în 

generarea de trafic, în generarea de atractivitate pentru a aduce turiști în Piatra Neamț. 

 În imaginile care rulează, vedeți patru dintre statuile care vor crea o poveste, care să pună în 

valoare personajele din Harap Alb, într-un context inspirat din cultura Cucuteni, în așa fel încât să 

punem în valoare simboluri ale municipiului Piatra Neamț, vârful Cozla și să generăm venituri pentru 

un trafic mai mare la telegondolă. Mai mult decât atât, vin în fața consilierilor opoziției cu propunerea 

de a gândi împreună strategia financiară și tarifară a societății Perla Invest pentru utilizarea și pentru 

un management cât mai eficient al telegondolei. Le cer colegilor din opoziție să gândească cu 

luciditate și să aleagă cu demnitate între cele două calități, pentru că din punctul meu de vedere, nu au 

nimic de pierdut dacă votează în favoarea orașului. Ei pentru asta au fost aleși. Și dacă, vreun șef de 

partid, îi va amenința sau îi va da afară din echipa lor, eu le spun clar și răspicat că îi aștept în echipa 

mea. Vă mulțumesc frumos!” 

 

 Nemaifiind alte probleme de discutat, dl. Asandei Constantin Alexandru – Preşedinte de 

Şedinţă declară închise lucrările şedinţei. 

 

 

 Procesul – verbal a fost semnat de: 

 

Dl. Asandei Constantin Alexandru - Președinte de ședință – SS INDESCIFRABIL 

 

D-na Oana Catzaiti - Secretarul General al Municipiului – SS INDESCIFRABIL 
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